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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 
  
 
 
 
 
Plats och tid Nacka stadshus, Nackasalen kl 15:00 – 15.21 

 BESLUTANDE 
Mats Gerdau (M) Ordförande 
Hans Peters (C) 1:e vice ordförande 
Johanna Kvist (S) 2:e vice ordförande 
Peter Zethraeus (M) 
Filip Wiljander (M) 
Helene Skantze (M) 
Gunilla Grudevall-Steen (L)  
Karin Teljstedt (KD) 
Gunnel Nyman Gräff (S) 
Mikael Carlsson (NL) 
Esa Örmä (SD) 
Sidney Holm (MP) 
Tomas Ottosson (V) 
  
 

ERSÄTTARE 
Andreas Brännström (M) 
Eivor Örenmark (M) 
Johan Krogh (C) 
Olga Anikina (C) 
Monica Brohede Tellström (L) ej 
231 pga JÄV 
Andreas Andersson (S) 
Henrik Unosson (S)  
Christina Ståldal (NL) ej § 228 pga 
JÄV 
Leonid Yurkovskiy (SD) 
Lisskulla Zayane (MP) 
 
 
 

 

Övriga deltagare Victor Kilén, Sidrah Schaider, Henrik Ahl, Patrick Cordner, Anna 
Bäcklund, Jörn Karlsson, Mats Bohman, Poa Hellqvist, Anders Mebius, 
Karin Kollberg, Hans-Otto Halvorsen, Katarina Wåhlin Alm, Charlotte 
Persson, Engin Ceylan, Mohammad Manouchehr och Astrid Andersson 

 

Utses att justera Johanna Kvist  
Justeringsdatum 5 september 2022 Paragraf 236 
Justeringsdatum  7 september 2022 Paragrafer 223 – 240 
   
Underskrifter Sekreterare  

  Astrid Andersson 

 Ordförande  

  Mats Gerdau 

 Justerande  

  Johanna Kvist 

 
  



 
2 (50) 

 5 september 2022 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

BEVIS OM ANSLAGSDAG 
Kommunstyrelsens protokoll är justerat, gällande § 236 
Justeringen har tillkännagivits genom anslag 
 
Sammanträdesdatum 5 september 2022 
Anslaget sätts upp 6 september 2022 
Anslaget tas ned 28 september 2022 
Förvaringsplats för protokollet Nacka stadshus 
 
Underskrift  ...........................................................................  
 Kommunsekreterare 

Utdragsbestyrkande 
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BEVIS OM ANSLAGSDAG 
Kommunstyrelsens protokoll är justerat 
Justeringen har tillkännagivits genom anslag 
 
Sammanträdesdatum 5 september 2022 
Anslaget sätts upp 8 september 2022 
Anslaget tas ned 30 september 2022 
Förvaringsplats för protokollet Nacka stadshus 
 
Underskrift  ...........................................................................  
 Kommunsekreterare 

Utdragsbestyrkande 
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§ 223 KFKS 2022-00001 

Anmälningar  

Beslut 
Anmälningarna noteras till protokollet.  
 

Handlingar i ärendet 

Anmälningar KS, 2022-09-05 

Ärende Åtgärd/ansvar 

Skrivelser  
 

Revisionsskrivelse B 2022-06-08 och 
revisionsrapport 5/2022 – Granskning av 
kommunstyrelsens uppsiktsplikt 
KFKS 2022-00693 (JKS löpnr 7) 

 

Revisionsskrivelse C 2022-06-08 och 
revisionsrapport 6/2022 – Förstudie om aktiv 
medverkan till bosättning i annan kommun 
KFKS 2022-00559 (JKS löpnr 8) 

 

Återrapportering av Hans Peters (S) från 
konferens Eurocities  

 

Länsstyrelsens rapport från inspektion den 29 
mars 2022 av Överförmyndarnämnden i Nacka 
kommun 
KFKS 2022-00683 

 

Samverkansöverenskommelse mellan 
polisområde Stockholm syd och Stockholms 
stad, Botkyrka, Haninge, Huddinge, Nacka, 
Nykvarn, Nynäshamn, Södertälje, Salem, Tyresö 
och Värmdö kommun gällande snabbförfarande 
brottmål för unga lagöverträdare 
KFKS 2022-00131 

 

Skrivelse från projektet MATtanken: Offentliga 
måltidens dag – fira den 20 oktober 

 

Inbjudningar 
 

Inbjudan från SKR till Regionala Miljö- och 
samhällsbyggnadsdagen 2022 
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Inbjudan från SKR till Webbinarium om hot och 
hat mot förtroendevalda hösten 2022 

 

Övrigt 
 

Protokoll från KSAU 2022-08-23 samt från 
KSSU och KSMU 2022-08-30  

 

Protokollsutdrag från Botkyrka 
kommunfullmäktige 2022-06-21 gällande 
årsredovisning 2021 för Södertörns 
brandförsvarsförbund 

 

 
- - - - - 
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§ 224 KFKS 2022-00002 

Delegationsbeslut 

Beslut 
Delegationsbesluten noteras till protokollet.  
 

Handlingar i ärendet 

Delegationsbeslut, KS 2022-09-05 

Nr  Ärende  Beslutsfattare  Datum  
1.  Förändring av beslutsattestanter inom 

produktionsområde Välfärd skola 2022  
KFKS 2021/1157 

Produktionsdirektör, 
Välfärd skola 

2022-06-10 

2.  Förändring av beslutsattestanter inom 
produktionsområde Välfärd skola 2022  
KFKS 2021/1157 

Produktionsdirektör, 
Välfärd skola 

2022-06-15 

3.  Återrapportering av delegationsbeslut 
kränkande behandling, trakasserier och 
sexuella trakasserier maj 2022 KFKS 
2022-00531  

Utbildningsstrateg,  
Verksamhetsstöd,  
Välfärd skola 

2022-06-17 

4.  Kompletterande yttrande till BEO (dnr. 
SI 2022:4206) 
Anmälan mot Björknässkolan 
KFKS 2022/00406  

Produktionsdirektör, 
Välfärd skola 

2002-06-17 

5.  Ordförandebeslut detaljplan Volten 
KFKS 2018/243 

Kommunstyrelsens 
ordförande 

2022-06-17 

6.  Ordförandebeslut – Remittering av 
motioner från kommunfullmäktige den 20 
juni 2022  
KFKS 2022-00073 

Kommunstyrelsens 
ordförande 

2022-06-22 

7.  Upphandling av ramavtal för 
markanläggningsarbeten 
KFKS 2022/204 

Enhetschef, enheten 
för bygg och 
anläggning 

2022-06-20 

8.  Tilldelningsbeslut i upphandling av 
Orminge centrum, etapp 3:1 
KFKS 222/254 

Enhetschef, enheten 
för bygg och 
anläggning 

2022-05-10 

9.  Beslutsattestanter år 2022 
kommunstyrelsen, ansvar 21xxxx 
KFKS 2022/1157 

Biträdande social-och 
äldredirektör 

2022-06-21 
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10.  Förändring av beslutsattestanter inom 
produktionsområde Välfärd skola 2022  
KFKS 2021/1157 

Produktionsdirektör, 
Välfärd skola 

2022-06-23 

11.  Deltagande i konferensen Eurocities 2022 
Espoo, Finland, 8-10 juni 
KFKS 2022/211 

Kommunstyrelsens 
ordförande  

2022-05-24 

12.  Återrapportering av delegationsbeslut 
kränkande behandling, trakasserier och 
sexuella trakasserier juni 2022  
KFKS 2022-00600 

Utbildningsstrateg,  
Verksamhetsstöd,  
Välfärd skola 

2022-06-29 

13.  Justering av beslutsattestant för ansvar 
26000 (kultur- och fritidsenheten) för år 
2022 
KFKS 2021/1157 

Stadsdirektör 2022-06-01 

14.  Överklagande av anmäld krossverksamhet 
i Skrubba 
KFKS 2022-00601 

Kommunstyrelsens 
ordförande 

2022-06-30 

15.  Nedsättning av säkerhet för allmänna 
anläggningar, stadsbyggnadsprojekt 
Nacka Forum 
KFKS 2004/532-251 

Projektchef, 
Exploateringsenheten 

2022-06-10 

16.  Anmälan av personuppgiftsincident till 
Integritetsskyddsmyndigheten (IMY), 
KFKS 2022-00584 

Enhetschef, 
Nämndadministrativa 
enheten 

2022-06-29 

17.  Ansökan om fastighetsreglering inom 
stadsbyggnadsprojekt Knutpunkten, 
Orminge 
KFKS 2015/829-251 

Projektledare, 
Exploateringsenheten 

2022-07-07 

18.  Upphandling av två ytterligare 
paviljongklassrum till Borgvallaskolan 
KFKS 2022-00576  

Enhetschef, 
Fastighetsenheten 

2022-07-01 

19.  Förändring av beslutsattestanter inom 
produktionsområde Välfärd skola 2022  
KFKS 2021/1157 

Produktionsdirektör, 
Välfärd skola 

2022-07-26 

20.  Anstånd för betalning av faktura  
KFKS 2022/00670 

Ekonomi och 
Finansdirektör 

2022-07-28 

21.  Förändring av beslutsattestanter inom 
produktionsområde Välfärd skola 2022  
KFKS 2021/1157 

Produktionsdirektör, 
Välfärd skola 

2022-07-29 

22.  Förändring av beslutsattestanter inom 
produktionsområde Välfärd skola 2022  

Produktionsdirektör, 
Välfärd skola 

2022-08-02 
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KFKS 2021/1157 
23.  Beslutsattestanter år 2022 

kommunstyrelsen, ansvar 21xxxx 
KFKS 2022/1157 

Biträdande social-och 
äldredirektör 

2022-08-05 

24.  Avtal 2 avseende förtydligande av 
nyttjanderätt enligt järnvägsplan vid 
station Sickla.  
KFKS 2017-00763 

Stadsutvecklingsdirek
tör 

2022-08-08 

25.  Förändring av beslutsattestanter inom 
produktionsområde Välfärd skola 2022  
KFKS 2021/1157 

Produktionsdirektör, 
Välfärd skola 

2022-08-09 

26.  Beslutsattestanter 2022 för 
kommunstyrelsen, säkerhetschef 
KFKS 2021/1157 

Tf Stadsdirektör 2022-07-12 

27.  Tillförordnad Stadsdirektör Nacka 
kommun under frånvaro 
(sommar) 
KFKS 2021/1157 

Stadsdirektör 2022-06-30 

28.  Fullmakt  
att i domstol företräda Nacka kommun i 
överlämnat mål från kronofogdemyndigheten 
angående verkställighetshinder 
KFKS 2018/1052 

Tf stadsdirektör 2022-06-27 

29.  Beslut om inställt sammanträde – 
kommunstyrelsens verksamhetsutskott 23 
augusti 2022 
KFKS 2021-00381 

Kommunstyrelsens 
ordförande 

2022-08-15 

30.  Yttrande över remiss - förslag till nya 
föreskrifter och allmänna råd om 
socialnämndens utredning och 
fastställande av faderskap m.m 
KFKS 2022-00534 

Kommunstyrelsens 
ordförande 
 
 
 

2022-08-31 
 
 
 
 

31.  Förordnande av affärsområdeschef under 
frånvaro  
(Välfärd samhällsservice, handling 1 ) 
KFKS 2022/493 

Affärsområdes-chef 
AO Familj och 
arbete, Välfärd 
samhällsservice 

2022-06-21 

32.  Förordnande av affärsområdeschef under 
frånvaro 
(Välfärd samhällsservice, handling 2) 
KFKS 2022/493 

Affärsområdes-chef 
AO Omsorg och 
Assistans, Välfärd 
samhällsservice 

2022-07-05 
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33.  Förordnande av affärsområdeschef under 
frånvaro 
(Välfärd samhällsservice, handling 3) 
KFKS 2022/493 

Affärsområdes-chef 
AO Äldreomsorg, 
Välfärd 
samhällsservice 

2022-06-20 

34.  Förordnande av biträdande 
verksamhetschef under frånvaro 
(Välfärd samhällsservice, handling 1) 
KFKS 2022/493 

Affärsområdes-chef 
AO Omsorg och 
Assistans, Välfärd 
samhällsservice 

2022-07-05 

35.  Förordnande av biträdande 
verksamhetschef under frånvaro 
(Välfärd samhällsservice, handling 2) 
KFKS 2022/493 

Affärsområdes-chef 
AO Familj och 
arbete, Välfärd 
samhällsservice 

2022-06-22 

36.  Förordnande av biträdande 
verksamhetschef under frånvaro 
(Välfärd samhällsservice, handling 3) 
KFKS 2022/493 

Affärsområdes-chef 
AO Omsorg och 
Assistans, Välfärd 
samhällsservice 

2022-07-05 

37.  Förordnande av biträdande 
verksamhetschef under frånvaro 
(Välfärd samhällsservice, handling 4) 
KFKS 2022/493 

Affärsområdes-chef 
AO Omsorg och 
Assistans, Välfärd 
samhällsservice 

2022-07-05 

38.  Förordnande av biträdande 
verksamhetschef under frånvaro 
(Välfärd samhällsservice, handling 5) 
KFKS 2022/493 

Affärsområdes-chef 
AO Omsorg och 
Assistans, Välfärd 
samhällsservice 

2022-07-05 

39.  Förordnande av biträdande 
verksamhetschef under frånvaro 
(Välfärd samhällsservice, handling 6) 
KFKS 2022/493 

Affärsområdes-chef 
AO Omsorg och 
Assistans, Välfärd 
samhällsservice 

2022-07-05 

40.  Förordnande av produktionsdirektör 
under frånvaro 
KFKS 2022/493 

Produktionsdirektör, 
Välfärd 
samhällsservice 

2022-06-20 

41.  Förordnande av verksamhetschef under 
frånvaro 
(Välfärd samhällsservice, handling 1) 
KFKS 2022/493 

Affärsområdes-chef 
AO Äldreomsorg, 
Välfärd 
samhällsservice 

2022-06-20 

42.  Förordnande av verksamhetschef under 
frånvaro 
(Välfärd samhällsservice, handling 2) 
KFKS 2022/493 

Affärsområdes-chef 
AO Omsorg och 
Assistans, Välfärd 
samhällsservice 

2022-07-05 

43.  Förordnande av verksamhetschef under 
frånvaro 

Affärsområdes-chef 
AO Äldreomsorg, 

2022-06-20 
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(Välfärd samhällsservice, handling 3) 
KFKS 2022/493 

Välfärd 
samhällsservice 

44.  Förordnande av verksamhetschef under 
frånvaro 
(Välfärd samhällsservice, handling 4) 
KFKS 2022/493 

Affärsområdes-chef 
AO Äldreomsorg, 
Välfärd 
samhällsservice 

2022-06-20 

45.  Förordnande av verksamhetschef under 
frånvaro 
(Välfärd samhällsservice, handling 5) 
KFKS 2022/493 

Affärsområdes-chef 
AO Familj och 
arbete, Välfärd 
samhällsservice 

2022-06-22 

46.  Förordnande av verksamhetschef under 
frånvaro 
(Välfärd samhällsservice, handling 6) 
KFKS 2022/493 

Affärsområdes-chef 
AO Omsorg och 
Assistans, Välfärd 
samhällsservice 

2022-07-05 

47.  Förordnande av verksamhetschef under 
frånvaro 
(Välfärd samhällsservice, handling 7) 
KFKS 2022/493 

Verksamhetschef 
Personlig assistans, 
Välfärd 
samhällsservice 

2022-06-23 

48.  Förordnande av verksamhetschef under 
frånvaro 
(Välfärd samhällsservice, handling 8) 
KFKS 2022/493 

Affärsområdes-chef 
AO Familj och 
arbete, Välfärd 
samhällsservice 

2022-06-22 

49.  Anlitande av konsult för skyfallsanalys, ny 
fördelningsstation Skvaltan 
KFKS 2022-563 

Projektledare & 
Planarkitekt, 
Planenheten 

2022-06-29 

50.  Beslutattestanter 2022 för 
kommunstyrelsen, ansvar 201xx etc 
KFKS 2021/1157 

Tf Stadsdirektör 2022-08-11 

51.  Beslutattestanter 2022 för 
kommunstyrelsen, ansvar 24300 etc 
KFKS 2021/1157 

Tf Stadsdirektör 2022-08-11 

52.  Avtal om nyttjanderätt för betes- och 
rasthage Kil 1:13,  
KFKS 2022-00636 

Tf Gruppchef mark. 
och 
fastighetsutveckling 

2022-06-17 
 
 

53.  Medgivande för uppförande av 
komplementbyggnad i Björknäs,  
KFKS 2022-00503 

Markingenjör mark 
och 
fastighetsutveckling 

2022-06-01 
 
 

54.  Arrendeavtal för bojplats för förtöjning 
av elpendelbåt  
KFKS 2022-00651 

Markingenjör mark 
och 
fastighetsutveckling 

2022-06-07 
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55.  Renovering av lägenhet 1003 Utövägen 7, 
KFKS 2022-00591 
 

Enhetschef, enheten 
för 
fastighetsförvaltning 

2022-06-20 
 
 

56.  Utbyte av låssystem på 14 LSS boenden, 
KFKS 2022-00586 
 

Enhetschef, enheten 
för 
fastighetsförvaltning 

2022-06-20 
 
 

57.  Renovering av Henriksdalsringen 17, lgh 
1101,  
KFKS 2022-00588 

Enhetschef, enheten 
för 
fastighetsförvaltning 

2022-06-22 
 
 

58.  Medgivande i ledningsåtgärd berörande 
ledningar i Velamsund,  
KFKS 2022-00637 

Markingenjör mark 
och 
fastighetsutveckling 

2022-06-27 
 
 

59.  Inhyrning av bostadshyresavtal på Nya 
Gatan 12, Nya Gatan 4 och Tor Boijes 
Gata 3, Nacka,  
KFKS 2022-00594 

Gruppchef 
bostadsförsörjning 
 
 

2022-06-29 
 
 
 

60.  Uppsägning av bostadshyresavtal på 
Gamla Värmdövägen 13 och Tallidsvägen 
5 F, 
KFKS 2022-00596 

Gruppchef 
bostadsförsörjning 
 
 

2022-06-29 
 
 
 

61.  Lokalinhyrningsavtal Stiftelsen Anna 
Johansson Visborgs minne,  
KFKS 2022-00608 

Gruppchef 
bostadsförsörjning 
 

2022-06-29 
 
 

62.  Medgivande förupplåtelse av utrymme till 
gemensamhetsanläggning,  
Kummelnäs 1:28 
KFKS 2022-00634 

Markingenjör mark 
och 
fastighetsutveckling 
 

2022-07-05 
 
 
 

63.  Avtal om servitut avseende 
bergvärmeanläggning  
KFKS 2022-00631 

Gruppchef mark. och 
fastighetsutveckling 
 

2022-07-06 
 
 

64.  Grannemedgivande 
 för attefallstillbyggnad på Sicklaön 18:38, 
KFKS 2022-00711 

Markingenjör mark 
och 
fastighetsutveckling 

2022-08-22 
 
 

65.  Avtal om arrende för etablering för 
Nacka Vatten och Avfall AB på del av 
fastigheten Skogsö 2:9 
KFKS 2022-00642 

Markingenjör mark 
och 
fastighetsutveckling 
 

2022-08-23 
 
 
 

66.  Förändring av beslutsattestanter inom 
produktionsområde Välfärd 
samhällsservice från 1 september 2022  
KFKS 2021/1157 

Produktionsdirektör, 
Välfärd 
samhällsservice 

2022-08-30 
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67.  Tilläggsavtal för upplåtelse av 
lägenhetsarrende för tennishall inom del 
av Tattby 38:1 
KFKS 2022-00743 

Markingenjör, mark 
och 
fastighetsutveckling 
 

2022-08-30 
 
 
 

68.  Tillförordnande av 
stadsutvecklingsdirektör respektive miljö-
och bygglovsdirektör 
KFKS 2022-00679 

Stadsdirektör 
 
 
 

2022-08-09 
 
 
 

 
- - - - - 
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§ 225 KFKS 2022-00560 

Redovisning av kommunalt partistöd 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att notera att samtliga partier som fick  
kommunalt partistöd i Nacka för år 2021 har redovisat användningen och kan erhålla  
partistöd för 2022. 
 

Ärende 
Partier som erhåller kommunalt partistöd från Nacka kommun ska årligen redovisa  
användningen av det kommunala partistödet. Samtliga partier som fått kommunalt 
partistöd från Nacka kommun för verksamhetsåret 2021 har redovisat hur partistödet har 
använts.  
Redovisningarna från samtliga partier är granskade av respektive partis revisor och 
uppfyller kommunens krav på redovisning. 
 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 23 augusti 2022 § 98 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och controllerenheten, daterad den 22 juni  
2022 
 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – arbetsutskottets förslag 
– och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet med detta förslag. 
 
- - - - - 
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§ 226 KFKS 2022-00463 

Anslutning av nya delägare i Stockholmsregionens 
Försäkring AB 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta följande.  
 
Kommunfullmäktige godkänner att kommunerna Nykvarn, Salem, Sundbyberg och  
Upplands-Bro, var för sig, erbjuds möjlighet att under perioden 1 januari 2022 – 31  
december 2023 tillträda som aktieägare och teckna försäkringar i bolaget. Tillträde sker  
genom riktad nyemission med tilldelning av en aktie per kommuninvånare till priset 100  
kronor per aktie. 
 

Ärende 
Kommunerna Nykvarn, Salem, Sundbyberg och Upplands-Bro har under våren 2022 
anmält intresse att kunna tillträda som medlemmar och delägare i Stockholmsregionens 
Försäkring AB (SRF).  
 
Styrelsen i Stockholmsregionens Försäkring AB föreslår att fullmäktigeförsamlingarna i 
bolagets aktieägande kommuner enhälligt beslutar att kommunerna Nykvarn, Salem, 
Sundbyberg och Upplands-Bro, var för sig, erbjuds möjlighet att under perioden 1 januari 
2022 – 31 december 2023 tillträda som aktieägare och teckna försäkringar i bolaget. 
Tillträde sker genom nyemission med tilldelning av en aktie per kommuninvånare till priset 
100 kronor per aktie. 
 
Synergieffekterna och fördelarna med försäkringssamarbetet ökar med antalet anslutna 
kommuner. Genom nyemission och nyteckning av försäkringar tillförs bolaget ytterligare 
kapital. Det ökade egna kapitalet minskar behovet av återförsäkring vilket ger 
ägarkommunerna lägre försäkringskostnader samtidigt som exponeringen för oförutsägbara 
svängningar i försäkringsmarknaderna minskar. 
 
Med en ökad kapitalbas förbättras också möjligheterna för bolaget att ge försäkringsskydd 
för risker som är svåra och kostsamma att försäkra på den kommersiella 
försäkringsmarknaden. Kostnadseffektiviteten i samarbetet ökas också genom att 
försäkringsrörelsens fasta kostnader fördelas över ett större försäkringsbestånd. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 23 augusti 2022 § 99 
Tjänsteskrivelse från juridik- och kanslistaben, daterad den 4 juli 2022 
Bilaga 1 Aktieägarförteckning 
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Bilaga 2  Aktieägaravtal med tillägg och kommentarer 
Bilaga 3  Bolagsordning 
Bilaga 4  Förslag till emissionsbeslut till bolagsstämman i Stockholmsregionens 

Försäkring AB 
Bilaga 5  Årsredovisning 2021 för Stockholmsregionens Försäkring AB 
Bilaga 6  Revisionsberättelse för 2021 (KPMG) 
 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – arbetsutskottets förslag 
– och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet med detta förslag. 
 
- - - - - 
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§ 227 KFKS 2021-01251 

Motion – Medlemskap i Cykling utan ålder  
Motion den 13 december 2021 av Lisa Rasmussen m.fl. (V) 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige avslår motionen då särskilda boenden enligt auktorisationsvillkoren 
för kundval redan ska erbjuda gruppaktiviteter och individuella aktiviteter som stärker den 
enskildes psykiska och fysiska funktioner vilka planeras utifrån kundernas önskemål. I 
enlighet med Nackas styrmodell är det upp till varje anordnare inom kundvalet att själva 
besluta om verksamhetens utformning och så även om medlemskap i föreningen. 
 

Ärende 
Motionärerna föreslår att Nacka kommun ska bli medlem i den ideella föreningen Cykling 
utan ålder. 
 
Cykling utan ålder är en ideell verksamhet där volontärer erbjuder äldre personer på 
särskilda boenden cykelturer i specialbyggda trehjuliga lådcyklar, rickshaws. Verksamheten 
bygger på att koordinatorer samordnar volontärer och boende som vill cykla och 
medlemskap i föreningen innebär bland annat att anordnaren får stöd i uppstartsskedet. 
Anordnaren behöver även köpa in en eller flera cyklar som rymmer två passagerare 
och/eller en specialbyggd cykel som kan lastas med en rullstol. 
 
Motionen har remitterats till fritidsnämnden, äldrenämnden och kommunstyrelsen. 
 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 23 augusti 2022 § 107 
Tjänsteskrivelse från juridik- och kanslistaben, daterad den 21 juni 2022 
Bilaga 1 Protokollsutdrag från äldrenämnden den 30 mars 2022 § 20 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från fritidsnämnden den 23 mars 2022 § 18 
Bilaga 3 Motionen 
 

Yrkanden 
Tomas Ottosson (V) yrkade bifall till motionens förslag. 
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Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns två förslag till beslut – arbetsutskottets förslag 
samt förslaget från Tomas Ottosson.  
Ordförande ställde vart och ett av förslagen mot avslag, och fann att kommunstyrelsen 
hade beslutat i enlighet med arbetsutskottets förslag. 
 
- - - - - 
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§ 228 KFKS 2022-00702 

Beviljande av hyresbidrag samt utökad kommunal 
borgen till Boo Folkets Hus 
Ordförandeinitiativ från den 23 augusti 2022 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut.  
 

1. Kommunfullmäktige beslutar att Nacka kommun ingår borgensåtagande på 10 000 
000 kronor till Föreningen Boo Folkets Hus (814000-6613) under maximalt 10 år. 
Detta beslut ersätter kommunfullmäktiges beslut 23 mars 2022 § 123 och andra 
beslutspunkten beträffande kommunal borgen upphör därmed att gälla. 

 
2. Kommunfullmäktige beslutar att hyresbidrag till Boo Folkets hus för år 2023–2024 

hanteras inom ordinarie budgetprocess. 
 
Kommunstyrelsen beslutar för egen del 
 
att bevilja ett hyresbidrag för 2022 om 2 000 000 kronor till Boo Folkets Hus och att det 
finansieras genom att ianspråkta motsvarande belopp ur kommunstyrelsens reserv för 
oförutsett. 

Ärende 
Boo Folkets Hus byggnad totalförstördes i samband med en brand hösten 2020. Boo 
Folkets Hus bygger ett nytt hus som ersätter det gamla. Det nya huset kommer i grunden 
att ha samma funktioner som det gamla, men kapaciteten förstärks för att kunna möta fler 
besökare och att anordna än mer verksamhet.  
 
Kommunstyrelsen beslutade 6 september 2021 § 270 att bevilja ett investeringsbidrag på 2 
410 000 kronor för återuppbyggnad av Boo Folkets Hus. I januari 2022 inkom Boo Folkets 
Hus med en ny ansökan om ytterligare stöd för återuppbyggnaden av Boo Folkets Hus. Då 
beslutade kommunfullmäktige den 23 mars 2022 § 123, att bevilja ett investeringsbidrag på 
7,6 miljoner kronor samt en kommunal borgen på 5 miljoner kronor. 
 
I augusti 2022 kom föreningen in med ytterligare en ansökan om 10 miljoner i kommunal 
borgen, en utökning med 5 miljoner kronor jämfört med tidigare beslut. Efter ett 
ordförandeinitiativ beslutade kommunstyrelsens arbetsutskott den 23 augusti 2022 , att ge 
stadsledningskontoret i uppdrag att till kommunstyrelsens sammanträde 5 september 2022 
återkomma med förslag på utformning och nivå på hyresbidrag till Boo Folkets Hus för 
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2022 och hur ett årligt hyresbidrag från 2023 ska kunna införas samt förslag om utökad 
kommunal borgen.  
 
Boo Folkets Hus äger idag sina egna lokaler via sitt bolag Boo Allaktivitetshus AB. Detta 
till skillnad mot Fisksätra Folkets hus och Älta Kulturförening där Nacka kommun hyr in 
dessa lokaler från extern part och föreningarna hyresfritt får disponera dessa. Boo Folkets 
Hus betalar för sina lokaler och erhåller idag inget särskilt bidrag från kommunen för 
hyreskostnaden. En skillnad jämfört med övriga föreningar är att Boo Folkets Hus bedriver 
verksamhet åt kommunen. De driver till exempel fritidsgård, kulturskoleverksamhet i egen 
regi och Lust Huset för äldrenämnden. Föreningen får ersättning för dessa verksamheter 
via check eller avtal. I dessa ersättningar ingår även viss ersättning för lokaler. 
 
Hyreskostnaden hanteras olika för föreningarna, där Fisksätra Folkets hus och Älta 
Kulturförening disponerar lokalerna utan kostnad medan Boo Folkets hus har en hyra för 
sina lokaler och denna kostnad kommer att öka till cirka 3 miljoner kronor i samband med 
återuppbyggnaden. I sammanhanget ska det också vägas in att Boo Folkets Hus bedriver 
verksamhet åt kommun och i denna ersättning ingår även lokalkostnaderna. Då Boo 
Folkets hus får en utökad hyreskostnad och för att få mer jämställda förutsättningar mellan 
föreningarna att bedriva kulturverksamhet bör Boo Folkets hus få ett hyresbidrag. Det ska 
inte motsvara 100 procent av hyran, då de även bedriver kommunal verksamhet och 
genom ersättning för den verksamheten även blir kompenserade för del av hyreskostnaden.  
 
Stadsledningskontorets bedömning är att lokalersättningen, som redan ligger i de 
ersättningar som föreningen får, motsvarar cirka en tredjedel av den nya hyran. Utifrån den 
nya preliminära hyran skulle det innebära att Boo Folkets Hus skulle få den resterande 
delen av hyran, 2,0 miljoner kronor, i hyresbidrag för 2022. Finansiering sker genom att 
ianspråkta 2,0 miljoner kronor från kommunstyrelsens reserv. Hyresbidraget för år 2023 
och framåt kommer att inarbetas i förslaget till Mål och budget 2023-2024.  
 
Vidare föreslår stadsledningskontoret att Boo Folkets Hus ska beviljas en utökad 
kommunal borgen på 5 miljoner kronor och det innebär att kommunans samlade 
borgesansvar skulle uppgå till totalt 10 miljoner kronor på maximalt 10 år. Boo Folkets 
Hus har haft en god ekonomi under de senaste åren, även om branden har påverkat 
ekonomi. Stadsledningskontoret gör bedömningen att Boo Folkets Hus ur ett ekonomiskt 
perspektiv klarar de krav som bankerna ställer, samt att risken för kommunen minimeras 
genom att ställa krav på säkerhet för kommunal borgen. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret, daterad den 30 augusti 2022 
Bilaga 1 Ansökan om kommunal borgen från Boo Folkets Hus, daterad 2022-08-12 
Bilaga 2 Protokollsutdrag kommunstyrelsens arbetsutskott 23 augusti 2022 § 109 
Bilaga 3 Ordförandeinitiativ – Ytterligare stöd till Boo Folkets hus 
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Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Gunilla Grudevall-Steen (L), Sidney Holm 
(MP), Mikael Carlsson (NL) och Tomas Ottosson (V), bifall till det utsända förslaget från 
stadsledningskontoret.  
 
Johanna Kvist (S) yrkade bifall till det utsända förslaget från stadsledningskontoret med 
följande tillägg: 
” Att Nacka kommun utreder möjligheten hur kommunen på andra sätt kan stötta Boo 
Folkets hus, exempelvis genom utökat borgensåtagande, förskott på hyresbidraget eller 
genom att gå in som ägare i fastigheten.” 
 
I ovanstående tilläggsyrkande instämde Sidney Holm (MP), Mikael Carlsson (NL) och 
Tomas Ottosson (V).  
 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns två förslag till beslut – förslaget från 
stadsledningskontoret samt tilläggsförslaget från Johanna Kvist.  
 
Ordförande ställde först förslaget från stadsledningskontoret mot avslag, och fann att 
kommunstyrelsen hade bifallit förslaget.  
 
Därefter ställde ordföranden tilläggsförslaget mot avslag, och fann att kommunstyrelsen 
hade avslagit förslaget.  
 
Christina Ståldal (NL) deltog inte i behandlingen av detta ärende på grund av jäv. 
 

Protokollsanteckningar 
Mats Gerdau lät anteckna följande till protokollet från Moderaterna:  
”Vi har tagit flera initiativ för att stödja Boo Folkets Hus så att de kan fullfölja 
återuppbyggnaden av sitt hus efter den förödande branden för två år sedan. De har fått 
investeringsbidrag två gånger, kommunal borgen i två beslut och nu inrättar vi ett särskilt 
hyresbidrag. Oppositionens enda ytterligare förslag är att kommunen nu ska köpa 
fastigheten. Det är inget som i sig hjälper Boo Folkets Hus, om förvärvet ska ske på 
affärsmässiga grunder förstås. Men det är möjligt att de tänker sig att köpa till överpris eller 
att kommunen ska sätta ned hyran och på så sätt bakvägen subventionera verksamheten 
ännu mer. Då är det bättre att göra det öppet och transparent i stället.” 
 
Johanna Kvist lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna:  
”Det är av stor vikt att det finns lokaler att tillgå i alla områden i Nacka. För barn och 
ungdomar, men även för aktiviteter för äldre och som möjlighet att ordna möten och 
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arrangemang i lokalsamhället. Inte minst i Orminge, med nya kommersiella lokaler och 
betydligt fler bostäder, och därmed många fler medborgare behövs lokaler och 
mötesplatser. Boo Folkets Hus är en viktig sådan mötesplats i Orminge med omnejd, och 
därför är det självklart att kommunen ska stödja återbyggnaden av huset. Det är bra att 
majoriteten äntligen förstår detta och nu är redo att stötta Boo Folkets Hus att komma 
tillbaka på banan efter den tragiska branden. 
Men vi är oroade över Boo Folkets Hus framtid och att detta stöd inte räcker. Om de 
tvingas sälja den nya fastigheten vet vi inte vad som händer med verksamheten i framtiden. 
Det är oerhört viktigt att våra medborgare även i framtiden har kulturhus som Boo Folkets 
Hus i sitt närområde, inte minst med anledning av den förtätning och utveckling som sker i 
och runt Orminge centrum. Därför la vi socialdemokrater ett förslag på tilläggsyrkande: att 
kommunen ska utreda möjligheten att på andra sätt stötta Boo Folkets hus, exempelvis 
genom utökat borgensåtagande, förskott på hyresbidraget eller genom att gå in som ägare i 
fastigheten. Det röstades tyvärr ned av den moderatledda alliansen och vad som nu händer 
med Boo Folkets Hus återstår att se. Vi kommer fortsätta att försöka få till en långsiktig 
lösning som garanterar den viktiga verksamheten. ” 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Nackalistan är positiva till att kommunen går in med ett borgensåtagande för Boo folkets 
hus.Boo folkets hus är ett nav inte bara för kulturen i Boo utan också för det förebyggande 
arbetet med ungdomar och för att hålla Boo och Orminge som en trygg och säker del av 
kommunen. Nackalistan vill att kommunen tar kontakt med Boo folkets hus för att se 
vilket ytterligare stöd som kan behövas för att man ska kunna ha kvar. Rådighet över sin 
fastighet. Vi tycker det behöver utredas om kommunen under en begränsad tid kan bli 
delägare i fastigheten och på så sätt tillse att verksamheten kan tryggas på längre sikt.” 
 
- - - - - 
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§ 229 KFKS 2021-00307,  

KFKS 2020-00040, 2019-00425 

Reviderat inriktningsbeslut för stadsbyggnadsprojekt 
Henriksdalsbacken – ökade projektkostnader inklusive 
förprojektering av gång- och cykelbro mellan 
Henriksdalsberget och Sickla  
Exploateringsenheten Nacka 

Beslut 
Kommunstyrelsen beviljar utökad budget för stadsbyggnadsprojekt Henriksdalsbacken, 
projektnummer 93102495, med - 3,2 miljoner kronor netto, vilket tas i anspråk från 
budgetram för stadsbyggnadsprojekt inom Nacka stad för år 2022–2024. Detta fördelat på 
5 miljoner kronor i inkomster och 8,2 miljoner kronor i utgifter. 
 

Ärende 
Stadsbyggnadsprojekt Henriksdalsbacken söker budgetjustering om 5 miljoner kronor i 
inkomster och 8,2 miljoner kronor i utgifter för arbete fram till antagen detaljplan. 
 
Utökad budget begärs för fördjupade utredningar och förprojektering av gång- och 
cykelbro mellan Henriksdalsberget och Sickla. Projektet har också kostnadsökningar då ett 
mycket stort antal synpunkter inkom under samrådstiden och bebyggelseförslaget har 
omarbetats med anledning av länsstyrelsens yttrande. Intäkterna utgörs av planintäkter. 
 
Projektets totala utgifter fram till antagen detaljplan bedöms nu uppgå till 19,3 miljoner 
kronor jämfört med tidigare beviljade budget på 11,1 miljoner kronor och projektets 
intäkter bedöms till 14,3 miljoner kronor jämfört med tidigare beviljad budget på 9,3 
miljoner kronor. Projektets nettokostnad fram till antagen detaljplan bedöms bli - 3,2 
miljoner kronor. Då kommunen får intäkter från markförsäljningar beräknas projektet 
generera ett överskott till kommunen om cirka 470 miljoner kronor. 
 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 30 augusti 2022 § 125 
Tjänsteskrivelse från exploateringsenheten m.fl. enheter, daterad den 15 augusti 2022 
 



 
25 (50) 

 5 september 2022 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Yrkanden 
Peter Zethraeus (M) yrkade, med instämmande av Mats Gerdau (M), Hans Peters (C), 
Gunilla Grudevall-Steen (L), Karin Teljstedt (KD) och Esa Örmä (SD), bifall till 
stadsutvecklingsutskottets förslag.  
 
Johanna Kvist (S) yrkade, med instämmande av Sidney Holm (MP), Tomas Ottosson (V) 
och Mikael Carlsson (NL), bifall till följande förslag till beslut:  

1.  ”Kommunstyrelsen beviljar utökad budget för stadsbyggnadsprojekt 
Henriksdalsbacken, projektnummer 93102495, med - 1 miljoner kronor netto, 
vilket tas i anspråk från budgetram för stadsbyggnadsprojekt inom Nacka stad för 
år 2022–2024. 

2. Stadsledningskontoret får i uppdrag att ta fram ett reviderat inriktningsbeslut 
gällande Henriksdalsbacken med förändringen att all bebyggelse öster om 
Henriksdalsbacken plockas bort.” 

 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns två förslag till beslut – stadsutvecklingsutskottets 
förslag och förslaget från Johanna Kvist.  
Ordföranden ställde förslagen mot varandra, och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i 
enlighet med stadsutvecklingsutskottets förslag.  
 

Protokollsanteckningar 
Peter Zethraeus lät anteckna följande till protokollet från Moderaterna:  
”Det är märkligt att Socialdemokraterna avstyrker den utökade budgeten för området med 
hänvisning till att man vill stryka bort mer än 250 bostäder i Henriksdalsbacken. Inte nog 
med att det är bostadsbrist, utredningar, inventeringar och mycket annat måste göras 
oavsett antalet bostäder. Kostnaden blir densamma, om inte högre om det nu behövs ett 
omtag. Socialdemokraterna säger sig ändå vilja ha den gång och cykelbro från 
Henriksdalsbacken till tunnelbanan i Sickla som vi i Alliansen nu går vidare med. Men då är 
det märkligt att man väljer bort projektet vid Henriksdalsbacken och både minskar 
underlaget för bron och slår undan finansieringen för densamma. Kommer 
Socialdemokraterna att finansiera bron på annat sätt, eller är det något som löser sig sen, 
lite osäkert hur? Så kan man inte jobba.  
Det här är en paketlösning, blir det ingen byggnation i Henriksdalsbacken, blir det heller 
inte någon gång och cykelbro till tunnelbanan i Sickla. Dessa hänger ihop. 
Henriksdalsborna går då miste inte bara om en klimatsmart nära kollektivtrafik med täta 
turer, man går dessutom miste om den förväntadevärdeökningen på alla idag befintliga 
bostäder i området som uppkommer när tunnelbanan är inom räckhåll, enligt 
mäklarexpertisen ca 10%. Det är en ansenlig summa pengar på det socialdemokratiska 
samvetet.” 
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I ovanstående protokollsanteckning från Moderaterna instämde Hans Peters för 
Centerpartiet och Karin Teljstedt för Kristdemokraterna:  
 
Johanna Kvist lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna:  
”Vi anser att skogen Trolldalen inte bör bebyggas och att enbart delarna väster om 
Henriksdalsbacken ska utredas för bebyggelse. Det är viktigt med närhet till natur när 
Nacka växer och skogen Trolldalen är en viktig del i att försäkra detta. Däremot anser vi att 
planerna på en gångbro är positiva och vill att detta utreds vidare, varför vi vill tilldela den 
miljon som detta kostar. Om mer medel behövs även för projekteringen även av det 
mindre området vi föreslår bebyggelse på får man återkomma med en sådan förfrågan när 
inriktningen ändrats.” 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Nackalistan anser att Trolldalen inte ska bebyggas utan säkras som naturområde. Däremot 
är vi positiva till den bro mot sickla som nu skall utredas och vi skjuter därför till medel för 
det.  Om mer medel behövs för planering och projektering av bron får man återkomma 
med en sådan förfrågan.” 
 
Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet: 
”Vänsterpartiet yrkar som Socialdemokraterna att det beviljas en mindre ökning av 
budgeten, 1 miljon kronor. Vänsterpartiet vill inte att Trolldalenskogen ska bebyggas, vi har 
i tidigare beslut liksom idag varit mot att skövla Trolldalen. Vi har sett det som möjligt att 
bygga väster om Henriksdalsbacken och att gång och cykelbanan från Henriksdalsberget till 
Sickla är positivt. 
Att fälla träd i en stadsnära gammal skog för att bygga nya hus är fel väg att gå. Klimatet 
och Parisavtalet om koldioxidbegränsningar kräver omedelbara stora åtgärder. Det gäller 
även lokalt här i Nacka. Vid all exploatering behöver frågan ställas hur koldioxidbudgeten 
påverkas av beslut. Inte bara Nackas utan även nationella budgeten. Koldioxid från 
betong/cement användning räknas tex på Gotland eftersom det är där cementen tillverkas 
och stora utsläpp sker. 
Den bästa koldioxidfångaren idag är växtlighet och så länge träden står kvar i skogen bidrar 
varje träd till att suga koldioxid ur atmosfären. Att låta bli att skövla skog är effektivt för att 
minska på Sveriges klimatavtryck och det fungerar direkt. Ingen teknik behöver utvecklas 
och inget behöver byggas. Det fungerar redan om vi inte förstör naturen.” 
 
- - - - - 
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§ 230 KFKS 2022-00630 

Nya hyresavtal avseende nybyggnation av ridanläggning i 
Velamsund 

Beslut 
1. Kommunstyrelsen ingår nytt hyresavtal med Nacka Ridhus AB avseende 

nybyggnation av ridanläggning, enligt bilaga 1 till fastighetsenhetens tjänsteskrivelse 
daterad den 11 augusti 2022.   

2. Kommunstyrelsen ingår nytt arrendeavtal med Nacka Ridhus AB avseende arrende 
av hag- respektive betesmark, enligt bilaga 2 till fastighetsenhetens tjänsteskrivelse 
daterad den 11 augusti 2022.   

3. Under förutsättning av beslut enligt punkt 1 och 2 ger kommunstyrelsen 
enhetschefen för fastighetsenheten i uppdrag att underteckna avtalen. 

 

Ärende 
Kommunfullmäktige har beviljat investeringsmedel för en ny ridanläggning i Velamsund 
med 160 miljoner kronor. Nacka ridhus AB föreslås hyra ridanläggningen och förhyrningen 
föreslås delas upp i två separata avtal; ett hyresavtal avseende stall och ridhus och ett 
arrendeavtal avseende rast- och hagmark. Dessa avtal kommer tillsammans att ersätta 
Nacka Ridhus ABs tidigare arrendeavtal för anläggningen. Samtidigt upphör arrendeavtalet 
mellan kommunen och Nacka Ridklubb att gälla. 
 
Förslag till hyresavtal omfattar stall för 50 hästar med tillhörande ridhus. Hyran är 
omsättningsbaserad och utgår de tre första åren med 240 000 kronor per år för att därefter 
höjas successivt under hyrestiden som uppgår till tio år. Förslag till arrendeavtal omfattar 
preliminärt totalt cirka 30,3 hektar, varav cirka 28,5 hektar är beteshagar och cirka 1,8 
hektar är rasthagar. Arrendeavgiften uppgår till 16 000 kronor per år. Arrendetiden uppgår 
till 10 år. Den årliga driftskostnaden för den nya ridanläggningen (exklusive investering för 
hagmark) uppskattas till cirka 7,5 miljoner kronor per år. Kommunens intäkt från förslag 
till hyres- och arrendeavtal uppgår till 256 000 kronor per år. 
 
I kommunfullmäktiges beslut från den 25 april 2022 noterades att kommunstyrelsen 
behöver tillföras en utökad budgetram från och med år 2023 för att täcka underskott 
mellan marknadsanpassad hyra och de framtida kostnaderna för ridanläggningen. Detta 
underskott uppskattas till cirka 7,25 miljoner kronor per år. 
 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 30 augusti 2022 § 128 
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Tjänsteskrivelse från fastighetsenheten från den 11 augusti 2022 (ursprungligen daterad 5 
juli 2022) 
Bilaga 1 Utkast till hyresavtal Velamsunds ridanläggning  
Bilaga 2 Utkast till arrendeavtal Velamsunds ridanläggning 
 

Yrkanden 
Gunilla Grudevall-Steen (L) yrkade, med instämmande av Johanna Kvist (S) och Mikael 
Carlsson (NL), bifall till stadsutvecklingsutskottets förslag.  
 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – 
stadsutvecklingsutskottets förslag – och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet 
med detta förslag. 
 
- - - - - 
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§ 231 KFKS 2022-00633 

Rivningslov av byggnad inom industritomt i Duvnäs 
utskog, Sicklaön 

Beslut 
1. Kommunstyrelsen beslutar att ansöka om rivningslov för byggnad på fastigheten 

Sicklaön 29:1, Duvnäs utskog. 
 

2. Under förutsättning av kommunstyrelsens beslut enligt punkten 1 ges enhetschef 
för fastighetsenheten i uppdrag att underteckna och ge in ansökan. 

 

Ärende 
På fastigheten Sicklaön 29:1 finns en garagebyggnad som inte längre nyttjas. Byggnaden är 
delvis i dåligt skick och risk för skadegörelse och intrång är överhängande. Det finns även 
ett behov av att erhålla ytterligare en infart till industritomten. För att möjliggöra den nya 
infarten krävs att garagebyggnaden rivs. Fastighetsenheten bedömer att det är lämpligt att 
riva byggnaden. 
 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 30 augusti 2022 § 129 
Tjänsteskrivelse från fastighetsenheten, daterad den 27 juni 2022 
 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – 
stadsutvecklingsutskottets förslag – och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet 
med detta förslag. 
 
Monica Brohede Tellström (L) deltog inte i behandlingen av detta ärende på grund av jäv. 
 

Protokollsanteckningar 
Karin Teljstedt lät anteckna följande till protokollet för Kristdemokraterna:  
”När TDU-tomten är på tal vill vi påminna om att hela denna yta på sikt bör iordningställas 
för verksamheter. Vi vill ha blandade områden med både bostäder och verksamheter. Här 
har vi en yta som redan är planerad för verksamheter, det bör inte ändras utan ytan bör 
göras lämplig för verksamheter.” 
 
Henrik Unosson lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna:  
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”Återigen ser vi hur byggnader på kommunens mark tillåts förfalla genom bristande 
underhåll så att vi till slut måste riva dem. I detta fall är det lyckligtvis så att det underlättar 
formeringen av tomten med separata infarter för verksamheterna.” 
 
- - - - - 
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§ 232 KFKS 2022-00409 

Revisionsskrivelse 2022-04-27 och revisionsrapport 
1/2022 – Granskning av arbetet mot våld i nära relation 
samt hedersrelaterat våld och förtryck 
Yttrande till kommunfullmäktiges revisorer 

Beslut 
Kommunstyrelsen antar föreslaget yttrande över granskning av arbetet mot våld i nära 
relation samt hedersrelaterat våld och förtryck enligt bilaga 1 till tjänsteskrivelsen daterad 
den 9 augusti 2022. 
 

Ärende 
De förtroendevalda revisorerna har låtit EY genomföra en granskning med syftet att 
bedöma om socialnämnden, utbildningsnämnden och fritidsnämnden har en ändamålsenlig 
styrning och uppföljning av arbetet mot våld i nära relation samt hedersrelaterat våld och 
förtryck. Kommunstyrelsen har inkluderats i granskningen utifrån sitt ansvar för 
välfärdsproduktion. Revisorerna rekommenderar kommunstyrelsen att säkerställa att den 
interna samverkan är ändamålsenlig. Revisorerna föreslår att detta kan göras genom att 
överväga en ökad samordning av kommunens arbete genom gemensamma mål, metoder, 
rutiner och förebyggande arbete. Detta kan exempelvis ske genom en samordnande 
funktion samt en kommungemensam handlingsplan. Revisorerna rekommenderar även 
kommunstyrelsen att säkerställa att kompetensen inom verksamheterna är tillräcklig för att 
bemöta utsatta, såväl vuxna som barn, på ett adekvat sätt. 
 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 23 augusti 2022 § 100 
Tjänsteskrivelse stadsledningskontoret och juridik- och kanslistaben daterad den 9 augusti 
2022 
Bilaga 1  Förslag till yttrande över revisionsskrivelse 
Bilaga 2  Revisionsskrivelse 2022-04-27 – Granskning av arbetet mot våld i nära 

relation samt hedersrelaterat våld och förtryck 
Bilaga 3  Revisionsrapport 2022:01 – Granskning av arbetet mot våld i nära relation 

samt hedersrelaterat våld och förtryck 
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Yrkanden 
Gunnel Nyman Gräff (S) yrkade, med instämmande av Sidney Holm (MP), Tomas 
Ottosson (V), Mikael Carlsson (NL) och Esa Örmä (SD), bifall till följande förslag till 
beslut:  
”1. Kommunstyrelsen antar föreslaget yttrande över granskning av arbetet mot våld i nära 
relation samt hedersrelaterat våld och förtryck enligt bilaga 1 till tjänsteskriven daterad den 
9 augusti 2022, med följande ändring: 
 

Det sista stycket stryks och ersätts med: 
’Alla enskilda åtgärder som de olika enheterna tar till är värdefulla, men det 
finns brister i samordningen kring dessa frågor. Med anledning av detta finns 
goda skäl att anta en särskild kommunövergripande handlingsplan inom 
området i kombination med ett metodstöd som kan stötta upp personalen i 
den dagliga verksamheten’ 

 
2. Kommunstyrelsen uppdrar till stadsledningskontoret att ta fram en 
kommunövergripande handlingsplan för att bekämpa våld i nära relationer samt 
hedersrelaterat våld och förtryck.” 
 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns två förslag till beslut – arbetsutskottets förslag 
samt förslaget från Gunnel Nyman Gräff.  
Ordföranden ställde förslagen mot varandra, och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i 
enlighet med arbetsutskottets förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Gunnel Nyman Gräff lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna:  
”Alla de åtgärder som de olika enheterna gör är självklart värdefulla, men det framgår klart 
och tydligt att det finns brister kring samordning och en övergripande syn på arbetet. 
Därför vill vi socialdemokrater bejaka det som revisorerna föreslår och se en 
kommunövergripande handlingsplan, som också kan ta fram ett metodstöd, för att hantera 
olika typer av våld i nära relationer. Allt för att stötta medarbetarna i det dagliga arbetet 
med dessa oerhört viktiga frågor.” 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Revisorernas rekommendation om att säkerställa att den interna samverkan mellan 
berörda nämnder är ändamålsenlig genom ökad samordning, gemensamma mål, metoder, 
rutiner i det förebyggande arbetet vilket är bra råd. Att samordna kompetens och insatser i 
en gemensam handlingsplan borde spara tid och därmed pengar när inte alla olika instanser 
själva uppfinner hjulet. Förbättringsförslaget är för viktigt för att förbigås och inte tas på 
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allvar. Alltför många negativa händelser i riket visar detta och även i Nacka. Nackalistan 
instämmer i Socialdemokraternas yrkande.” 
 
Esa Örmä lät anteckna följande till protokollet för Sverigedemokraterna:  
”Till revisorernas konstateranden vill Sverigedemokraterna också foga ett betonande av 
vikten av att alla myndigheter inom Nacka kommuns kompetens måste 

• Lagspela sinsemellan, och samarbeta så långt sekretesslagstiftningen medger – det 
måste vara ett sällsynt undantag att ett ärende om våld i nära relation eller 
hedersvåld fastnar hos i formell mening ”fel” myndighet. Våldet måste stoppas, och 
alla myndigheter måste samarbeta med det målet. Alla äger problemet tills det är 
löst. Samarbetet behöver också sträcka sig till statliga myndigheter, inte minst 
Polisen. 

• Ha säkra , dokumenterade rutiner som gör att våld i nära relationer eller hedersvåld 
aldrig kan ”gå under radarn” genom något förbiseende eller genom någon oklarhet i 
hur dessa ärenden ska hanteras.” 

 
Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet: 
”Det är tydligt för oss i Vänsterpartiet att det som revisionsrapporten föreslår med en 
gemensam handlingsplan och kopplat metodstöd är klokt och nödvändiga insatser. Att 
arbetet med heders relaterat våld varit mer person kopplat än funktionskopplat är viktigt att 
rätta till.  
Vänsterpartiet har motionerat om att unga mäns våld mot kvinnor både i högstadiet och 
gymnasiet behöver synliggöras och uppmärksammas som det stora problem det är. Där 
anser vi riktade insatser behöver finnas på både skolor och ungdomsmottagningen som kan 
bemöta problemet innan det befästs som ett normalt beteende för personerna.” 
 
- - - - - 
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§ 233 KFKS 2022-00492 

Revisionsskrivelse B 2022-05-18 och revisionsrapport 
2/2022 – Granskning av kommunens klimatarbete inom 
ramen för ”Miljösmart kommun” 
Yttrande till kommunfullmäktiges revisorer 

Beslut 
Kommunstyrelsen antar föreslaget yttrande över granskning av kommunens miljöarbete 
inom ramen för ”Miljösmart kommun” enligt bilaga 1 till tjänsteskrivelsen daterad den 31 
augusti 2022. 
 

Ärende 
På uppdrag av de förtroendevalda revisorerna har EY genomfört en granskning av 
kommunens miljöarbete. Syftet med granskningen har varit att bedöma om 
kommunstyrelsen, dess miljöutskott, stadsutvecklingsutskott samt miljö- och 
stadsbyggnadsnämnden har säkerställt en ändamålsenlig process för att nå målet att helt 
fasa ut fossilenergi från kommunens egen verksamhet och om detta arbete genomförs med 
tillräcklig intern kontroll och transparens i samarbetet med övriga nämnder. Syftet har 
också varit att beskriva hur kommunstyrelsen samordnar kommunens klimatarbete och har 
uppsikt över aktiviteter och effekter samt bedöma om det sker ändamålsenligt. 
I föreslaget yttrande redogörs för kommunstyrelsens synpunkter på revisorernas 
rekommendationer. 
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och juridik-och kanslistaben, daterad den 31 
augusti 2022  
Bilaga 1 Förslag till yttrande 
Bilaga 2 Revisionsskrivelse B 2022-05-18 – Granskning av kommunens klimatarbete 
inom ramen för ”Miljösmart kommun 
Bilaga 3 Revisionsrapport 2/2022 – Granskning av kommunens klimatarbete inom 
ramen för ”Miljösmart kommun” 
 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut –förslaget från 
stadsledningskontoret och juridik-och kanslistaben – och fann att kommunstyrelsen hade 
beslutat i enlighet med detta förslag. 
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Sidney Holm (MP) meddelade att Miljöpartiet inte deltar i beslutet. 
 
Mikael Carlsson (NL) meddelade att Nackalistan inte deltar i beslutet. 
 
Tomas Ottosson (V) meddelade att Vänsterpartiet inte deltar i beslutet. 
 

Protokollsanteckningar 
Gunnel Nyman Gräff lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna:  
”Vi anser att Nacka kommun måste skruva upp ambitionerna för att nå målen i 
klimatarbetet. Revisorernas rapport ger kritik och pekar på att Nacka kommun inte på ett 
bra och samordnat sätt når de mål och resultat som behövs. Aktiviteterna som sker tas inte 
omhand fullt ut och används inte på bästa sätt, därmed uteblir effekterna. 
Införande av agenda 2030 måste ske i alla verksamheter som kommunen ansvarar för. Det 
kräver att alla är med och känner delaktighet i arbetet med att klimatanpassa kommunen. 
Det vilar ett tungt ansvar på kommunstyrelsen att leda och samordna.” 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Nackalistan delar helt revisionens slutsatser och tycker att de åtgärder som 
rekommenderas bör genomföras. Däremot så väljer vi att inte delta i beslutet kring 
revisionssvar eftersom det vi vill göra utgår från en helt annan nämndstruktur. Vi tycker det 
är oerhört viktigt att kommunen följer upp och tydligt tillser att alla nämnder och 
verksamheter arbetar emot de uppsatta målen. Vi har också tidigare lyft behovet av en 
handlingsplan kopplat till koldioxidbudgeten.” 
 
Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet:  
”Låg skatt är inget självändamål, och mitt i en klimatkris där kommunens egen 
koldioxidbudget visar att utsläppen av växthusgaser behöver minska med 16 procent om 
året är det oansvarigt att bara ha en plan för skattesänkningar men inte ha en plan för hur 
utsläppen ska sänkas. Att nå de egna klimat-, och miljömålen måste vara ett skarpt mål, och 
inte bara en ”långsiktig viljeinriktning”. Klimatet och miljön måste räddas NU, inte senare. 
I Miljöpartiets budget visar vi hur skattepengar kan användas för att accelerera kommunens 
gröna omställning och bidra till byggandet av ett långsiktigt hållbart samhälle. I dagens 
kommunorganisation tar tyvärr ingen ett övergripande ansvar för utsläppen och då nås inga 
mål. För att nå hela kommunens mål krävs också ett utökat samarbete med det lokala 
näringslivet och hela det övriga civilsamhället. 
Kommunen skulle aldrig avskeda ekonomidirektören och bara hoppas på att vi ska hålla 
budgeten och nå de ekonomiska målen. Att vi saknar en Hållbarhetsdirektör visar att 
Alliansen inte tillräckligt prioriterar klimat- och miljöfrågor, vilket starkt försvårar 
möjligheterna att nå de egna målen och bidra till att uppfylla de i Parisavtalet. Miljöpartiet 
vill anställa en hållbarhetsdirektör underställd kommunstyrelsen, med tillräckliga resurser 
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för att kunna leda hållbarhetsarbetet och styra hela kommunen mot uppfyllelse mot klimat- 
och miljömålen.” 
 
Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet: 
”Vänsterpartiet invänder mot kommunstyrelsen yttrande över revisionsrapport Miljösmart 
kommun, rekommendation 3: Omhänderta resultat av koldioxidbudgeten i form av 
handlingsplan. Kommunstyrelsen bedömer inte att en handlingsplan ska knytas till 
koldioxidbudgeten med anledning av att det redan finns uppföljning av kommunens 
miljöprogram och koldioxidbudgeten mäter mycket som kommunen inte har direkt 
rådighet över.  
Vänsterpartiet är mycket bekymrade och oroade över de eskalerande klimatkatastroferna 
kopplade till vår livsstil i den rikaste delen av världen och koldioxidbudgetenen är ett viktigt 
instrument för att tydliggöra det. Även den nationella budgeten som visar på Nackas 
utsläpp utanför kommunen som till exempel avfallshantering och värme och elproduktion.  
Vi är positiva till en handlingsplan för att minska på koldioxidutsläpp från Nacka kommun, 
även över de områden som kommunen inte har direkt rådighet över. Vi anser att 
konsumtionsperspektivet av koldioxid från Nackas medborgare behöver ingå i en 
handlingsplan, likväl som effekterna av all byggnation som sker i Nacka. En handlingsplan 
som innehåller aktiviteter för att förbättra förutsättningarna för samhället, medborgare och 
företag att klara omställningen på ett bra sätt.” 
 
- - - - - 
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§ 234 KFKS 2022-00497 

Revisionsskrivelse C 2022-05-18 och revisionsrapport – 
”Att växa utan att växa", Granskning av 
kontorsorganisation och administration 
Yttrande till kommunfullmäktiges revisorer 

Beslut 
1. Kommunstyrelsen antar föreslaget yttrande över revisionsskrivelsen och 

revisionsrapporten ”Att växa utan att växa” – Granskning av kontorsorganisation 
och administration enligt bilaga 1 till tjänsteskrivelsen daterad den 9 augusti 2022.  
 

2. Kommunstyrelsen uppdrar till stadsledningskontoret att i samband med Mål och 
budget redovisa förslag på struktur för planering och uppföljning av en effektiv 
kontorsorganisation. 

 

Ärende 
I revisionen anges att syftet med granskningen att bedöma om kommunstyrelsen på ett 
ändamålsenligt sätt genomfört de uppdrag och beslut som kommunfullmäktige fattat med 
utgångspunkt från ambitionen ”att växa utan att växa”. Revisorernas sammantagna 
bedömning är att kommunstyrelsen till stora delar har agerat i enlighet med ambitionen ”att 
växa utan att växa” och de beslut som kommunfullmäktige fattat men att styrningen av 
genomförandet inte i alla avseenden har varit tillräcklig. En större del av 
rekommendationerna som revisorerna lämnar avser frågor avseende finansieringsmodellen 
för digitalisering, hur digitaliseringsprocessen kan följas upp och effektiviseras utifrån bland 
annat ekonomiska konsekvenser och förväntad nytta för kommunen. 
 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 23 augusti 2022 § 101 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret, daterad den 9 augusti 2022 
Bilaga 1 Förslag till yttrande över revisionsskrivelse 
Bilaga 2 Revisionsskrivelse C 2022-05-18 – ”Att växa utan att växa” Granskning av 

kontorsorganisation och administration 
Bilaga 3 Revisionsrapport - ”Att växa utan att växa” Granskning av 

kontorsorganisation och administration 
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Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – arbetsutskottets förslag 
– och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet med detta förslag. 
 
Sidney Holm (MP) meddelade att Miljöpartiet inte deltar i beslutet. 
 
Mikael Carlsson (NL) meddelade att Nackalistan inte deltar i beslutet. 
 
Tomas Ottosson (V) meddelade att Vänsterpartiet inte deltar i beslutet. 
 

Protokollsanteckningar 
Johanna Kvist lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna:  
”Vi socialdemokrater anser att det saknas en nyansering av hur det faktiskt skulle vara 
möjligt att “växa utan att växa”. Självklart är kostnadseffektivitet eftersträvansvärt och 
målet att hålla nere kostnad genom digitalisering är bra. Men i arbetet tas det inte upp 
någonting om vilka effekter det skulle kunna få på såväl personal som service eller vilka 
andra åtgärder som skulle kunna tänkas vara nödvändiga för att nå dit på ett hållbart sätt. 
Det mest slående exemplet är att det helt saknas ett fokus på personalens villkor och 
arbetsmiljön. Digitaliseringen ska utöver kostnadseffektivitet också bidra till att stötta och 
underlätta för medarbetarna. Men hur ska det gå till? Det är också viktigt att vi som 
kommun måste vara beredda på att göra större investeringar här och nu för att nå dit vi vill, 
som att tillhandahålla den bästa servicen för Nackaborna. Det kräver också att personalen i 
kontorsorganisationen har rätt resurser och förutsättningar.” 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Nackalistan anser att revisionen här påpekar relevanta brister och förbättringar och vi från 
Nackalistan tycker att kommunstyrelsen bör genomföra de rekommendationer som ges. Vi 
tycker att ”växa utan att växa” är en olycklig formulerad ambition och istället tycker vi att 
det räcker med målet ”maximalt värde för skattepengarna”. Det är naturligt att vissa 
verksamheter måste växa i takt med att kommunen växer och mer personal kan behövas 
inom flera enheter.” 
 
Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet:  
”En fördel med att växa är att det går att uppnå en del stordriftsfördelar och därmed lägre 
kostnader per capita. För en del av kommunens personal så ökar dock arbetet linjärt i takt 
med tillväxten. Här är det viktigt att ”växa utan att växa” inte blir ett mantra som sliter ut 
personalen och försämrar resultaten. Allt måste ske med rim och reson. Miljöpartiet anser 
inte att hela kontorsorganisationen kan växa utan att växa, även om hela organisationen 
inte behöver ha en linjär tillväxt. När vi tillämpar NPM (new public management) är det 
viktigt att inte sätta för snäva ramar så att den egna organisationen kväver sig själv. För det 
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krävs både en bredare analys och ett större ansvarstagande högre upp i organisationen, 
något vi i Miljöpartiet anser att kommunen saknar.” 
 
Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet: 
”Vänsterpartiet ser allvarligt på arbetsmiljöproblemen som bland andra Vision tar upp med 
anledning av ambitionen att ”Växa utan att växa”. En ny enkätundersökning från Visions 
medlemmar ger resultat att de flesta svaranden anser att vi är för få anställda, har för hög 
arbetsbelastning och många är missnöjda med sin lön. 
Vision anser att att ”Växa utan att” växa kostar för mycket i termer av vår hälsa. Därför 
yrkar vi i Vision att ni politiker säkerställer att vår arbetsmiljö blir bättre genom att tillsätta 
mer pengar i budgeten.  
Det är en svaghet i yttrandet att inte ovan nämnda situation problematiseras under rubriken 
-att klargöra vad ambitionen ”att växa utan växa” innebär. Det är tydligt för Vänsterpartiet 
att ambitionen redan tillsammans med övriga effektiviseringsmål slår hårt mot arbetsmiljön 
och att den höga personalomsättning som inträffar periodvis har kopplingar till 
arbetsmiljöproblem.” 
 
- - - - - 
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§ 235 KFKS 2022-00507 

Remiss – Sveriges globala klimatavtryck (SOU 2022:15) 
Yttrande till Miljödepartementet 

Beslut 
Kommunstyrelsen antar föreslaget yttrande enligt bilaga 2 till tjänsteskrivelsen daterad den 
5 augusti 2022. 

Ärende 
Bakgrunden till remissen om Sveriges globala klimatavtryck är att de beslut om styrmedel 
och åtgärder som finns i dag inte räcker till för att Parisavtalets 1,5-gradersmål ska nås. 
Miljömålsberedningens uppdrag har därför varit att föreslå en samlad strategi för att minska 
klimatpåverkan från konsumtion med ambitionen att nå en klimatmässigt hållbar 
konsumtion på ett kostnadseffektivt och samhällsekonomiskt effektivt sätt. Förslagen 
innebär bland annat ändringar i lagen om offentlig upphandling i form av klimatkrav vid 
upphandlingar och tillsyn av detta. 
 
I yttrandet framför kommunen att utredningens förslag är en lovvärd ambitionshöjning på 
klimatområdet då kommunen delar ambitionen att nå Parisavtalets 1,5-gradersmål. Det är 
angeläget att regelverket för offentlig upphandling möjliggör att offentliga inköp används 
som ett strategiskt styrmedel för att uppnå detta mål men det är olämpligt att ställa 
klimatkrav på kommunerna. Detta mot bakgrund av det kommunala självstyret. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 23 augusti 2022 § 104 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och juridik- och kanslistaben daterad den 5 
augusti 2022 
Bilaga 1 Sammanfattning av SOU 2022:15. För det fullständiga betänkandet se 
Sveriges globala klimatavtryck på Regeringen.se 
Bilaga 2 Förslag till yttrande 

Yrkanden 
Sidney Holm (MP) yrkade, med instämmande av Gunnel Nyman Gräff (S), Tomas 
Ottosson (V) och Mikael Carlsson (NL), bifall till följande förslag till yttrande:  
 
”Nacka kommun anser att utredningens förslag är en efterlängtad och nödvändig 
ambitionshöjning på klimatområdet. Vi anser att det är angeläget att regelverket för 
offentlig upphandling ändras så att offentliga inköp kan användas som ett strategiskt 
styrmedel för att uppnå Sveriges klimat- och miljömål. Vad gäller de specifika förslagen så 
instämmer kommunen i alla dessa.” 
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Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns två förslag till beslut – arbetsutskottets förslag 
samt förslaget från Sidney Holm.  
Ordföranden ställde förslagen mot varandra, och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i 
enlighet med arbetsutskottets förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Gunnel Nyman Gräff lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna:  
”Under många år har klimathotet diskuterats, lokalt som nationellt och internationellt. 
Även denna sommar har vi sett, både i Sverige, i övriga Europa och resten av världen att 
miljöpåverkan är allvarlig. Från nederbörd i stor mängd med översvämningar som följd, 
liksom extrem torka som hotar på olika sätt. Om vi ska kunna bidra till att faktiskt uppnå 
det som länderna utlovat i Parisavtalet, och inte bara prata, behöver alla verktyg användas. 
Vi tycker därför att sådant som t.ex. att upphandlingar alltid ska ha med parametrar som 
påverkar klimatet. Stor som liten, oftast finns det alltid något som kan vara av betydelse. 
Oavsett om vi själva upplever att Nacka gör detta idag (eller inte) är det av betydelse att det 
blir något som alla kommuner SKA göra framöver.” 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Flera undersökningar och artiklar i media visar att många kommuner i landet inte tillämpar 
strukturerade rutiner för klimatanpassningar i sina upphandlingar och att detta är ett viktigt 
område för att tillräckligt snabbt nå klimatmålet. Det behövs därför snabba insatser för att 
förbättra kompetensen hos berörd personal samt hos beslutande politiker. Det kan också 
behövas mer styrning, trots kommunernas självständighet, för att snabbare nå målet. 
Självklart måste staten stödja kommunerna med bidrag till detta om det belastar 
kommunernas budget.” 
 
Esa Örmä lät anteckna följande till protokollet för Sverigedemokraterna:  
”KSAU-yttrandet ger kloka synpunkter om värden av kommunalt självstyre, och om det 
obetänksamma med att statliga myndigheter med tillsynsuppgift skulle ges så stora 
befogenheter och så mycket eget tolkningsutrymme som Miljömålsberedningens förslag ger 
utrymme för. 
Till detta kommer en annan sverigedemokratisk synpunkt, som inte är ny, men för det 
oftast lika aktuell i frågor om klimat och klimatpolitik: även om Sverige ger upp hela sin 
ekonomi och all sin välfärd för klimatpolitiska syften, så är till och med den verkan på 
klimatet rent symbolisk eftersom Sverige väger så lätt i den globala ekonomin. Det är 
rimligt och dessutom det enda demokratiskt hållbara att inte heller Sverige, lika lite som 
andra länder, ska föra en klimatpolitik som saknar stöd i väljarkåren genom dess 
konsekvenser.” 
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Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet:  
”Den styrande Alliansen i Nacka framför i sitt yttrande att de är starkt emot att regeringen 
eller riksdagen ska kunna ställa klimatkrav på kommunerna, som en del i en samlad 
nationell strategi för att bidra till att nå det globala klimatmålet. Enligt den styrande 
Alliansen är det kommunala självstyret viktigare än klimatet. Tyvärr har Nacka kommun 
också en policy om att kommunstyrelsen ska delegera alla beslut rörande klimatet till lägsta 
möjliga nivå, vilket innebär att det är upp till enskilda rektorer och andra verksamhetschefer 
att bestämma om och hur deras verksamhet ska bidra till att klimatmålen nås. Det finns 
inte heller någon funktion i kommunen som ansvarar för kommunens klimatarbete 
samordnas och drivs framåt. Miljöpartiet vill anställa en heltidsanställd hållbarhetsdirektör 
med uppdrag och tillräckliga resurser leda kommunens arbete mot ett klimatneutralt Nacka 
till år 2030.” 
 
Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet: 
”Det är en tydlig ambitionshöjning av klimatarbetet som utredningen Sveriges globala 
klimatavtryck ger uttryck för. Förslagen till förändringar i betänkandet är bra för att minska 
på klimatavtrycket från Sverige och Nacka. Nacka kommuns yttrande avstyrker från 
klimatkrav i upphandlingslagstiftningen. Att inte vara tydlig med att det krävs i 
upphandling, att de nationella klimatmålen följs, riskerar ge sämre inköp och utebliven 
klimatnytta i upphandlingen. 
Vänsterpartiet instämmer i Socialdemokraterna yrkade.” 
 
- - - - - 
  



 
43 (50) 

 5 september 2022 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 236 KFKS 2022-00569 

Remiss – Förslag till Revaqs certifieringsregler 2024 
Yttrande över remiss från Revaqs regelkommitté, Svenskt vatten AB 

Beslut 
Kommunstyrelsen antar föreslaget yttrande enligt bilaga 2 till tjänsteskrivelsen daterad den 
29 augusti 2022. 
 
Beslutet förklaras omedelbart justerat. 
 

Ärende 
Nacka kommun har fått förslag gällande Revaq-regler för 2024 på remiss från Revaq, 
Svenskt vatten AB. Revaqs certifieringssystem syftar bland annat till att säkra att vara en 
nationell och lokal drivkraft för förbättring av kvaliteten av avloppsvatten in till 
avloppsreningsverken. I förslaget finns i huvudsak två nya ”moduler” införda i 
certifieringssystemet; biokol och renat avloppsvatten. 
 
I yttrandet framförs i huvudsak att det är positivt med ett regelverk som syftar till att 
förbättra kvaliteten på det inkommande avloppsvattnet, att de nya modulerna är bra ur ett 
miljö- och hållbarhetsperspektiv om det genom dessa går att utveckla ytterligare 
användbara produkter samt att regelverket kan göras tydligare och mer lättanvänt för 
berörda aktörer med mer begripliga termer. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från juridik-och kanslistaben, daterad den 29 augusti 2022 
Bilaga 1 Remiss Revaq 
Bilaga 2 Förslag till yttrande 
 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från juridik-
och kanslistaben – och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet med detta 
förslag. 
 
- - - - - 
  



 
44 (50) 

 5 september 2022 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 237 KFKS 2022-00370 

Medborgarförslag Trygga skolvägar 
Inkom den 19 april 2022 

Beslut 
Kommunstyrelsen noterar att intentionerna bakom förslagen i medborgarförslaget redan är 
uppfyllda såtillvida att samverkan för att skapa trygga skolvägar i anslutning till skolor sker 
internt inom Nacka kommun samt med externa aktörer inom det ordinarie arbetet. 
Kommunen ser kontinuerligt över trafikmiljön och vidtar åtgärder för att förbättra 
trafiksäkerheten, särskilt kring skolor. Det bedöms inte föreligga behov av ytterligare 
utredning och medborgarförslaget är därmed färdigbehandlat. 

Ärende 
I medborgarförslaget föreslås det att utreda hur kommunala enheter med olika 
tillsynsansvar kan samverka med varandra och verka som en enhet i frågan om trygga 
skolvägar i anslutning till samtliga skolor i Nacka oavsett väghållare/markägare. 
Utredningen ska identifiera vad Nacka kommun måste göra för att alla barn i Nacka ska 
hatrygga skolvägar.  
Nacka kommun arbetar kontinuerligt med att se över trafikmiljön och vidtar åtgärder för 
att förbättra trafiksäkerheten i kommunen. Trafiksäkerheten vid skolor är särskilt 
prioriterad i pågående arbete. Genom analys av olycksstatistik, synpunkter från 
medborgare, dialog med skolor och egna observationer drivs ett systematiskt arbete för att 
förbättra den fysiska miljön ur trafiksäkerhetssynpunkt. Vid brister där Nacka kommun är 
väghållare eller markägare åtgärdas brister i prioritet utefter hur allvarliga de bedöms vara. 
Om det framkommer alvarliga trafiksäkerhetsrisker vid skolor som utanför kommunens 
ansvar och mark så kontaktas aktuell väghållare eller markägare, och kommunen för en 
dialog om hur situationen kan förbättras. 
 
Kommunen arbetar även förebyggande med uppmuntran till goda trafikvanor. ”Gå och 
cykla till skolan” är en satsning på att få fler föräldrar att gå, cykla eller åka kollektivt med 
sina barn till skolan. Dessa aktiviteter erbjuds samtliga skolor oavsett om det är kommunala 
eller friskolor.  
 
Vid utbyggnad av nya skolor är trafiksäkerheten en viktig del av utformningen av skolan 
och dess närmiljö. Vid trafikpåverkande arbete runt våra skolor ställer kommunen utöver 
de generella riktlinjerna, ytterligare krav på ökad trafiksäkerhet. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 23 augusti 2022 § 106 
Tjänsteskrivelse från trafikenheten, daterad den 6 maj 2022 
Bilaga 1 Medborgarförslag Trygga skolvägar 2022-04-19 
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Yrkanden 
Johanna Kvist (S) yrkade, med instämmande av Mikael Carlsson (NL), Sidney Holm (MP) 
och Tomas Ottosson (V), bifall till medborgarförslaget.  
 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns två förslag till beslut – arbetsutskottets förslag 
samt förslaget från Johanna Kvist.  
Ordföranden ställde vart och ett av förslagen mot avslag, och fann att kommunstyrelsen 
hade beslutat i enlighet med arbetsutskottets förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Andreas Andersson lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna:  
” Trygga skolvägar för alla barn måste vara en av kommunens allra viktigaste prioriteringar. 
Trafiksäkerhet är en fråga som påverkar många och alla ska kunna ta sig runt på ett säkert 
sätt. Detta gäller i synnerhet barn i förskole- och skolålder, där tankarna plötsligt kan flyga 
iväg och uppmärksamheten riktas mot annat än trafik och rörelse. Kommunen har ett 
arbete med frågan idag, men där varje enhet hanterar enbart sitt ansvarsområde med risk 
att problem faller mellan stolarna istället för att åtgärdas. Vi stödjer därför förslaget om att 
se över bättre metoder för samverkan mellan de berörda enheterna, så att våra skolvägar 
kan tryggas för barn, föräldrar, personal och andra medborgare som rör sig kring dessa.” 
 
I ovanstående protokollsanteckning från Socialdemokraterna instämde Tomas 
Ottosson för Vänsterpartiet.  
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Det pågår sedan flera år ett arbete med att förbättra och utveckla säkra skolvägar. Att alla, 
även icke-kommunala skolvägar är säkra, är ett viktigt ansvar som förslagsställaren för 
fram. En mer systematisk genomgång av skolvägar i samarbete med föräldraorganisationer 
och skolansvariga är en bra sak och därför stöder Nackalistan förslaget om trygga 
skolvägar.” 
 
Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet:  
”Miljöpartiet anser inte att intentionerna i medborgarförslaget är uppfyllda och vill därför 
bifalla medborgarförslaget. Det pågår mycket arbete i kommunen men det finns dessvärre 
inget samordnat arbete för att öka trafiksäkerheten kring nackas skolor. Bland annat så har 
Miljöpartiets förslag om att anlägga tydligt uppmärkta cykelöverfarter kring alla skolor ännu 
inte genomförts, trots att kommunfullmäktige röstade för att starta upp det arbetet för 
många år sedan.” 
 
- - - - -  
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§ 238 KFKS 2022-00387 

Medborgarförslag om kommunal solenergi 
Inkom den 23 april 2022 

Beslut 
Kommunstyrelsen noterar att kommunen arbetar aktivt med anläggning av 
solcellsanläggningar, att det inte finns utrymme för större solcellsparker inom det 
kommunala beståndet samt att kommunen utifrån gällande regelverk inte kan agera som 
försäljare av el. Medborgarförslaget är därmed färdigbehandlat. 
 

Ärende 
En medborgare har skickat in ett förslag om att Nacka kommun skulle kunna anlägga 
solcellsparker, där medborgare skulle kunna köpa andelar i parken. Sammantaget bedömer 
Fastighetsenheten att det inte ingår i det kommunala uppdraget att producera el annat än 
för eget bruk samt att kommunen utifrån gällande regelverk inte kan agera som försäljare 
av el. Medborgarförslaget är därmed färdigbehandlat. 
 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 30 augusti 2022 § 130 
Tjänsteskrivelse från fastighetsenheten, daterad den 20 juni 2022 
Bilaga 1 Medborgarförslag om kommunal solenergi 

Yrkanden 
Sidney Holm (MP) yrkade, med instämmande av Mikael Carlsson (NL) och Tomas 
Ottosson (V), bifall till medborgarförslaget.  
 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns två förslag till beslut – stadsutvecklingsutskottets 
förslag samt förslaget från Sidney Holm.  
Ordföranden ställde förslagen mot varandra, och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i 
enlighet med stadsutvecklingsutskottets förslag 
 

Protokollsanteckningar 
Johanna Kvist lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna:  
”Vi tackar för ett bra och framåtsträvande medborgarförslag. Vi behöver göra allt för att 
klara klimatomställningen och vi håller med om att solpaneler är viktiga och borde utökas 
på fler byggnader i vår kommun. Men enligt rådande regelverk kan inte kommunen sälja el 
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vilket gör att kommunen i så fall behöver bilda ett bolag som har till uppgift att 
producera/köpa/sälja el, vilket riskerar bli en onödigt rörig lösning. ” 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Nackalistan anser precis som medborgarförslagsställaren att kommunens satsningar på 
solenergi måste öka. Vi har drivit dessa frågor under lång tid. Vi tycker att det är bra om 
kommunen kan utreda om man på ett lagligt sätt kan ge medborgarna i Nacka möjlighet att 
investera i kommunens solenergi. Vi tycker att kommunen under den rådande elkris som är 
över oss snabbt ska se över alla möjligheter att för egen del men också för Nackas 
medborgare att producera egen el.” 
 
Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet:  
”Miljöpartiet stöder medborgarförslaget och anser att det är fullt genomförbart, bara viljan 
från kommunen finns. Det stämmer att kommunen utifrån gällande regelverk inte kan 
agera som försäljare av el, men det är bara en teknikalitet eftersom kommunens egna bolag 
Nacka Energis Försäljning AB kan det. Vi anser också att det är beklämmande och 
motverkar alla klimat- miljö- och energimål, att det inte är takytor i bra sollägen eller 
ekonomiska förutsättningar som starkt begränsar utbyggnaden av solenergi i Nacka. Tyvärr 
är den största bromsklossen är att den styrande Alliansen har en policy om att inte 
producera för mycket solenergi! Är det kanske för att mer solkraft motverkar behovet av 
mer kärnkraft?” 
 
Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet: 
”Vänsterpartiet anser som medborgarförslagsställaren att kommunens satsningar på 
solcellsanläggningar bör öka. Vi har drivit frågan i vår budget och i motioner. Vi anser att 
frågan om att producera el till marknaden och att medborgare kan köpa andelar borde vara 
möjligt eller gå att åstadkomma på ett lagligt sätt som ger medborgare utan eget tak 
möjlighet att kunna investera i kommunens positiva klimatarbete.” 
 
- - - - - 
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§ 239 KFKS 2022-00490 

Medborgarförslag om information till Nackaborna om 
koldioxidbudgeten  
Inkom den 19 maj 2022 

Beslut 
Kommunstyrelsen noterar att det pågår aktiviteter i linje med medborgarförslaget.  
Kommunstyrelsen bifaller i huvudsak medborgarförslaget på så sätt att: 
 

1. Miljöenheten i samverkan med kommunikationsenheten, ges i uppdrag att 
tydliggöra och synliggöra kommunens klimatarbete via Nacka kommuns hemsida. 

2. Miljöenheten ges i uppdrag att anordna ett första seminarium där medborgare och 
föreningar bjuds in för att få information om koldioxidbudgeten och vad 
kommunen gör för att minska utsläppen samt hur Nackaborna kan minska 
utsläppen. Efter genomfört seminarium kommer seminariekonceptet att utvärderas.  

 
Medborgarförslaget är därmed färdigbehandlat. 

Ärende 
En medborgare har inkommit med ett medborgarförslag om att Nacka kommun bör 
informera Nackabor och föreningar om den koldioxidbudget som kommunen tagit fram. 
 
Kommunens miljö- och klimatarbete utvecklas kontinuerligt och kommunens pågående 
och planerade insatser för klimatet riktar sig dels mot kommunkoncernen, där kommunen 
själv har rådighet, men också mot näringsliv och medborgare där kommunen kan skapa 
förutsättningar för klimatsmarta val. Därför arbetar kommunen redan idag både med att få 
in klimatfrågorna i pågående och i planerade informationsinsatser för privatpersoner, 
företag och bostadsrättsföreningar. Exempel på en pågående satsning är kommens energi- 
och klimatrådgivning som syftar till att ge rådgivning och stöd i energi- och klimatfrågor till 
medborgare, företag och bostadsrättsföreningar. Andra satsningar är till exempel 
kommunens klimatnätverk för näringslivet samt satsningen kring Klimatneutrala städer 
2030 inom ramen för Viable Cities. 
 
Sammanfattningsvis går medborgarförslaget i linje med de intentioner som finns i 
kommunens utvecklingsarbete kopplat till den nyligen framtagna koldioxidbudgeten. 
Därför föreslås förslaget i huvudsak bifallas. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens miljöutskott den 30 augusti 2022 § 19 
Tjänsteskrivelse från miljöenheten, daterad den 11 augusti 2022 
Bilaga 1 Medborgarförslag den 19 maj 2022 
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Yrkanden 
Johanna Kvist (S) yrkade, med instämmande av Karin Teljstedt (KD), Sidney Holm (MP), 
Hans Peters (C), Tomas Ottosson (V), Mikael Carlsson (NL), Gunilla Grudevall-Steen (L) 
och Esa Örmä (SD), bifall till miljöutskottets förslag.  
 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – miljöutskottets förslag 
– och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet med detta förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Nackalistan tycker det är et väldigt bra medborgarförslag som är inlämnat och vi är glada 
över svaret på detta. Det är bra att koldioxidbudgeten synliggörs för kommuninnevånarna 
och de seminarium som planeras är väldigt positiva.” 
 
Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet: 
”Det är ett viktigt medborgarförslag om oron för klimatförändringarna. Vänsterpartiet 
delar den oron helt och ser till vår glädje att medborgarförslaget bifalls med aktiviteter som 
kommer genomföras. Problemet kvarstår dock hur de årliga 16% minskning av 
koldioxidutsläppen ska ske. De lättaste områdena är redan gjorda och det mesta är utanför 
Nacka kommuns direkta kontroll. Inte desto mindre viktigt är det att Nacka kommun 
genomför de aktiviteter som nämns och följer upp det med mer insatser för att kunna nå 
målet om en 16% årlig minskning av koldioxidutsläppen.” 
 
- - - - - 
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§ 240 

Övriga frågor 
 

Beslut 
Kommunstyrelsen överlämnar politikerinitiativen till stadsledningskontoret för utredning 
och förslag till beslut.  
 

Ärende 

Inkomna politikerinitiativ 

Politikerinitiativ – Sjörening   KFKS 2022-00769 
Politikerinitiativ från Mats Gerdau (M) med förslag om att riktade insatser görs i följande 
sjöar och vattenförekomster för att uppnå god status: 
- Myrsjön i Boo 
- Bagarsjön i Boo 
- Ältasjön 
- Baggensfjärden  
 

Politikerinitiativ – Nytt Grönprogram   KFKS 2022-00770 
Politikerinitiativ från Hans Peters (C) med följande förslag;  

• att ett nytt grönprogram tas fram för att säkra nutida och framtida Nackabors 
närhet till naturen samt som ska stärka de biologiska sambanden. 

• att arbetet finansieras med medel ur framtidsfonden för miljö och klimat. 
 

Politikerinitiativ – ADNT-peng   KFKS 2022-00771 
Politikerinitiativ från Gunilla Grudevall-Steen (L), med förslag om att enheten för 
Stadsledningskontoret får i uppdrag att utreda möjligheten till en ANDT-peng, med 
liknande upplägg som kulturpengen. 
 

Beslutsgång  
Kommunstyrelsen beslutade att överlämna politikerinitiativen till stadsledningskontoret för 
utredning och förslag till beslut. 
 
- - - - - 
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